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írásbelikérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése . valamint az Orsággyűlésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az Emberi
Erő források Minisztériumát vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m
vezetőjéhez

„Alapellátási rendszer – betegvárakozási id ő a járőbeteg-szakellátásban .”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

2016-bam a Jobbik elindította a Valódi Nemzeti Konzultációk amelynek keretében több
alapellátásban dolgozó szakemberre! is beszélgettünk, egyeztettünk az alapellátási rendsze r
hiányosságai kapcsán. Számos megoldásra váró probléma merült fel, jelen írásbel i
kérdésemben ezek közül a járóbeteg-szakrendeléseknél jelentkez ő hosszú betegvárakozási idő t
emelném ki .

Gyakran hallhattuk mostanában, hogy megrövidültek a várólisták, azonban arról sokszor
megfeledkeznek, hogy ez a mű tétes várólistákat jelenti . A jártabeteg-szakellátás esetében ne m
várólistát vezetnek a szakrendel ők, hanem betegfogadási listát, ahol már egyáltalán ne m
beszélhetünk rövid várakozási időrő l . Kevés a szakorvos, sok a beteg, így nem ritka hogy aká r
hónapokat kell várni egy id őpontra, igaz ez különösen a pajzsmirigy-vizsgálatokra, gyerme k
szemészetre, ortopédiára, kardiológiára .

A hosszú várakozási id ő egyik oka, hogy az alapellátás és a járóbeteg intézmények között a z
együttműködés és a kommunikáció nem megfelel ő , sokszor előfordul, hogy feleslegesen
utalják be a beteget szakrendelésre, vagy hogy többször végeznek el azonos vizsgálatokat .

-a.,



Szakmai vélemények alapján nagyban csökkenne a szakrendelések túlterheltsége . ha a
háziorvosoknak biztosítanának megfielel ő diagnosztikai rendszereket a rendel őkben, így az
egyszerűen elvégezhető vizsgálatokat helyben a háziorvosok is elvégezhetnék, és nem kellen e
heteket várni időpontra. Tehermentesítené továbbá a szakrendelőket, ha a háziorvoso k
receptfelírási jogosultságát kiszélesítenék . hiszen gyakran a betegek csak gyógyszerért mennek
szakrendelésre, és a hosszú időn át, tartósan szedett gyógyszerek esetében nem szükséges hog y
azt szakorvos írja fel . A háziorvosoknak pedig mentesíteni kell a nem kifejezetten orvos i
feladatok ellátása alól, hogy a szakrendelések tehermentesítése érdekében kapot t

többletfeladatokat el tudják végezni .

Kérdezem tehát a Tisztelt Miniszter Urat :

Hogyan kívánja a kormány csökkenteni a járóbeteg-szakrendeléseken el őforduló hossz ú
előjegyzési időt?

Tervezi-e a Kormány a háziorvosok receptfelírási jogosultságát kiszélesíteni, illetve a
háziorvosi rendelőknek további diagnosztikai eszközöket biztosítani ?

Várom mindenre kiterjed ő érdemi válaszát !

Budapest, 2016. június 20 .
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